

A scented *tour of Paris*

Kasia Dietz

From the art of perfume-making to gourmet inspiration

The fashion for perfume in France is largely credited to Catherine de Medici, wife of King Henri II. During the Renaissance, prior to running water, these sweet scents were used to refresh the body, and ever since, perfumery has continued to reign supreme in France, with top Parisian fragrances and smaller labels alike. Perfume has also seeped into cuisine and cocktails, which, in addition to sharing some of our go-to perfume boutiques, we set off to explore.

This page: the concept store at Le Grand Musée du Parfum, photo courtesy of Irene De Rosen

On attribue à Catherine de Médicis, épouse du roi Henri II, la mode du parfum en France. A la Renaissance, avant l'arrivée de l'eau courante, de doux parfums étaient utilisés pour rafraîchir le corps, et depuis, la parfumerie règne en maître en France, les grands parfums parisiens côtoyant les petites marques. Le parfum s'invite également dans la cuisine et les cocktails. C'est ce sujet que nous développons, avec la liste de certaines boutiques de parfum.